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viteľmi okresného stolnotenisového 
hnutia v prvej polovici deväťdesia-
tych rokov, keď som ako zástupca 
oddielu z Ľubele chodieval na Radu 
zástupcov oddielov, ktorá bývala 
vždy pred začiatkom nového roč-
níka a kde sa žrebovali jednotlivé 
súťaže. Ako nováčik som mal pred 
prácou ľudí z vedenia zväzu reš-
pekt, ale postupne som sa s viacerý-
mi z nich bližšie zoznámil, najmä v 
rámci súťaží, ktoré sme hrávali. Na 
konferencii v roku 1998 ma oslo-
vili vtedajší členovia Výkonného 
výboru OSTZ, či by som nechcel 
ako „mladá a nová krv“ pracovať 
vo vedení OSTZ v nastávajúcom ob-
dobí. Skúsil som to teda a súhlasil 
s kandidatúrou. V tej dobe ešte bol 
záujem o prácu vo zväze pomerne 

Majstrovstiev okresu 2020 v Ľubeli sa zúčastnilo 46 hráčov. Titul získal Filip Kollárik.

Okresný výbor ČSZTV, ktorý sídlil 
v Liptovskom Mikuláši v zámočku 
oproti hlavnej pošte. Pamätníci si 
určite spomenú na Vladimíra Hub-
ku, ktorý v pondelok ráno telefonic-
ky zisťoval výsledky jednotlivých 
zápasov, zosumarizoval ich a poslal 
do tlačiarní, aby mohli vyjsť v aktu-
álnom týždenníku Liptov na športo-
vej stránke.
Po nežnej revolúcii sa pomery v spo-
ločnosti diametrálne zmenili a dotklo 
sa to aj športu. Jednotlivé športové 
odvetvia si zakladali vlastné zväzy a 
v Liptove v rámci štruktúr Slovenské-
ho stolnotenisového zväzu vznikol 
Okresný stolnotenisový zväz, ktorý 
riadil činnosť stolnotenisového hnu-
tia v okrese Liptovský Mikuláš (v tej 
dobe išlo o celý Liptov aj s terajším 
okresom Ružomberok, ktorý vtedy 
ešte neexistoval). Jeho stanovy boli 
schválené konferenciou, ktorá sa 
konala 27. 4. 1990 a na Ministerstve 
vnútra Slovenskej republiky boli zare-
gistrované 17. 8. 1990 – čo je aj dátum 
vzniku OSTZ Liptovský Mikuláš.
Prvým predsedom OSTZ Liptovský 
Mikuláš bol Ján Holiga. Starší hráči 
si ho určite pamätajú ako výborného 
hráča družstva z Uhorskej Vsi, tradič-
ného účastníka najvyššej okresnej sú-
ťaže v sedemdesiatych a  v prvej polo-
vici osemdesiatych rokov. Po zániku 
stolnotenisového oddielu v Uhorskej 
Vsi odišiel do Liptovského Jána, kde 
ešte aktívne pôsobil v okresných 
súťažiach viac ako desaťročie až do 
prelomu storočí. Okrem športovej a 
funkcionárskej stránky bol známy 
i výrobou stolnotenisových rakiet. 
Zohnať v 70-tych a 80-tych rokoch 
dobré drevo nebolo vôbec jednodu-
ché a práve Ján Holiga vedel vyrobiť 
veľmi kvalitné drevá, s ktorými hrá-
vali nielen hráči okresnej úrovne. Pa-
mätám si, že aj moje prvé lepšie drevo 
pochádzalo práve z jeho dielne.
Ja som sa prvýkrát stretol s predsta-

Stolný tenis je jedným z najrozšíre-
nejších športov na svete. Na Sloven-
sku sa hráva takmer sto rokov. Za 
krátky čas si získal veľkú populari-
tu v mnohých mestách i na vidieku. 
Liptov patrí počtom súťaží, klubov 
a aktívnych hráčov medzi sloven-
skú špičku. Aká je história organi-
zovaných súťaží?
22. októbra tohto roku uplynie 95 
rokov od vzniku Československej 
tabletennisovej asociácie, ktorej sú-
časťou bol tiež slovenský stolný te-
nis. Stolný tenis má aj v Liptove veľ-
mi dlhú tradíciu. Presný rok vzniku 
organizovaných súťaží si vzhľadom 
na svoj vek nepamätám, ale z roz-
právaní najstarších žijúcich hráčov 
alebo pamätníkov viem, že oficiál-
ne stolnotenisové súťaže sa v našom 
regióne hrávali minimálne už od 
začiatku 60-tych rokov minulého 
storočia. Obrovský rozvoj stolného 
tenisu nastáva v sedemdesiatych 
rokoch a toto obdobie si už trošku 
pamätám aj ja, pretože práve na 
konci 70-tych rokov som so stolným 
tenisom začínal.

Poznáme vás ako hráča, funkcio-
nára a rozhodcu. Odkedy ste pred-
sedom Okresného stolnotenisového 
zväzu v Liptovskom Mikuláši a kto 
bol vaším predchodcom?
V období komunistickej totality 
boli všetky športové súťaže riadené 
Československým zväzom telesnej 
výchovy (ČSZTV) resp. jeho jednot-
livými oddeleniami. Všetky stol-
notenisové súťaže v Liptove riadil 

Pohľad na stolný tenis 
v okrese Liptovský Mikuláš

veľký, takže vo voľbách nás kandi-
dovalo 8 ľudí na 5 miest. Ja som vte-
dy uspel a od roku 1998 som členom 
VV OSTZ Liptovský Mikuláš.
Stolnotenisové hnutie v okrese fun-
govalo výborne a nebol žiadny dô-
vod na zmenu vedenia. Pribúdajúce 
roky sa však podpísali pod zhoršu-
júci sa zdravotný stav pána Holigu, 
ktorý po skončení ďalšieho volebné-
ho obdobia už nekandidoval do VV 
OSTZ. Ešte predtým ma oslovil spo-
lu s kolegami z výboru, či neprijmem 
funkciu predsedu OSTZ, s čím som 
po miernom váhaní súhlasil. A tak 
som bol na konferencii v roku 2004 
zvolený za člena VV OSTZ a násled-
ne ma jeho členovia na prvej schôdzi 
zvolili za predsedu OSTZ Liptovský 
Mikuláš. Túto funkciu už zastávam 
šestnásť rokov. Neviem však, či je to 
viac ocenením (nielen) mojej práce 
pre stolnotenisové hnutie, alebo skôr 
neochotou ľudí zapájať sa do práce 
pre iných.

So svojimi spolupracovníkmi or-
ganizujete činnosť zväzu v okre-
se Liptovský Mikuláš. Aké súťaže 
riadite? 
V súčasnosti má VV OSTZ Liptovský 
Mikuláš päť členov. Okrem mňa sú 
jeho členmi Ján Kamien (podpred-
seda), ktorý má na starosti hospo-
dárenie a vedenie účtovníctva; Ján 
Toman (predseda ŠTK), ktorý má 
na starosti vedenie štatistík jednot-
livých súťaží; Jaroslav Slaninka a 
Dušan Kubo. Dôležitou súčasťou 
štruktúry OSTZ  je kontrolór, ktorý 
však nie je členom VV. Tým je v sú-
časnosti Ivan Trizna a dohliada na 
hospodárenie zväzu.

už viac ako 20 rokov a za nás musím 
povedať, že je veľmi korektná a pro-
fesionálna.

Organizujete aj súťaže jednotliv-
cov?
Samozrejme, okrem dlhodobých 
súťaží družstiev každoročne orga-
nizujeme majstrovstvá okresu jed-
notlivcov. Vzhľadom na to, že nežné 
pohlavie sa v našom okrese do súťaží 
nezapája alebo zapája len minimál-
ne, bývajú to len majstrovstvá mu-
žov. V poslednej dobe sa vo viace-
rých kluboch a oddieloch výrazne 
zlepšili podmienky na stolný tenis a 
o ich usporiadanie sa môže podeliť 
viacero z nich a nemusí to byť vždy 
na pleciach stále tých istých orga-
nizátorov. K obvyklým z Bobrovca 
a Ľubele pribudli Liptovský Miku-
láš, Východná a Závažná Poruba. 
Majstrovstvá sa konajú na prelome 
januára a februára, keď sú už hrá-
či po vianočnej prestávke správne 
rozohraní. Tohtoročné sa po dlhšej 
prestávke uskutočnili v Ľubeli a do-
máci organizátori sa ich zhostili na 
výbornú. Turnaja sa zúčastnilo 46 
hráčov z dvanástich klubov nášho 
okresu. Súťažilo sa v dvoch kategó-
riách – dvojhra a štvorhra mužov. V 
dvojhre sa najprv hralo skupinovým 
systémom, kde z každej skupiny po-
stúpili dvaja najlepší do vyraďovacej 
fázy, v ktorej sa už pokračovalo KO 
systémom. Hoci sa na turnaji stretli 
hráči s rôznou výkonnosťou od III. 
ligy až po najnižšiu súťaž, o prekva-
penia a zaváhania favoritov nebola 
núdza. Do finále sa napokon dostali 
dvaja najvyššie nasadení hráči, zho-
dou okolností kluboví spoluhráči z 

Územnosprávne členenie Slovenska prešlo v roku 1996 zásadnou 
zmenou. Prijatím Zákona NR SR č. 221/1996 Z. z. o územnom a 
správnom členení sa Liptov rozčlenil na dva samostatné okresy. Na 
území dolného Liptova vznikol okres Ružomberok a centrom sused-
ného okresu sa stal Liptovský Mikuláš. Zmena sa dotkla i stolného 
tenisu. Posledná celoliptovská konferencia sa uskutočnila v stredu 
30. 4. 1997 v sídle SZTK v Liptovskom Mikuláši. Jej súčasťou boli aj 
oddelené zasadnutia delegátov z okresov Ružomberok a Liptovský 
Mikuláš. Zástupcovia klubov z okresu Ružomberok hlasovali za spo-
ločnú I. triedu (súčasná V. liga) a samostatné nižšie súťaže. Delegáti 
z liptovskomikulášskeho okresu odhlasovali oddelenie všetkých sú-
ťaží, čo zároveň podnietilo vznik OSTZ Ružomberok (5. 6. 1997). O 
stolnotenisovom živote v okrese Liptovský Mikuláš sme sa porozprá-
vali s predsedom OSTZ  Branislavom Oravcom.

Okresný zväz riadi prostredníctvom 
Športovo-technickej komisie všet-
ky súťaže na území nášho okresu. 
V aktuálnom súťažnom ročníku 
máme len jednu oficiálnu súťaž, a 
to VI. ligu. Okrem toho ešte riadime 
dve súťaže, ktoré nie sú oficiálne v 
štruktúre SSTZ, a to I. a II. triedu. 
V týchto súťažiach môžu štartovať 
aj hráči bez registračných preuka-
zov, pričom dbáme na dodržiavanie 
všetkých stolnotenisových pravidiel 
a predpisov. Postupný pokles počtu 
účastníkov v VI. lige a zníženie jej 
úrovne a naopak zvýšený záujem o 
neoficiálne súťaže a s tým súvisiaci 
nárast ich kvality bol podnetom k 
závažnému rozhodnutiu VV OSTZ. 
Od nasledujúceho súťažného roční-
ka 2020/2021 budú mať všetky súťa-
že v našom okrese štatút oficiálnych 
súťaží SSTZ, samozrejme po splnení 
všetkých podmienok, ktoré SSTZ od 
účinkujúcich v oficiálnych súťažiach 
vyžaduje. VV OSTZ bude v ideálnom 
prípade v novej sezóne riadiť tri ofi-
ciálne súťaže a to VI. ligu, VII. ligu 
a VIII. ligu. Kluby, ktoré nesplnia 
podmienky na účasť  v jednej z nich, 
môžu pôsobiť naďalej v neoficiálnej 
súťaži, tá však už nebude riadená ani 
evidovaná pod hlavičkou OSTZ Lip-
tovský Mikuláš. Okrem okresných 
súťaži riadime spolu s partnerským 
OSTZ Ružomberok aj spoločnú ob-
lastnú súťaž – V. ligu, ktorá je me-
dzistupňom od okresných ku kraj-
ským súťažiam. Táto spolupráca trvá 

Najlepšie dvojice vo štvorhre.

Branislav 
Oravec.


